

## **2022 年武汉大学来华留学生招生简章（本科）**

**2022 Wuhan University Admission Prospectus for  
International Applicants (Undergraduate Programs)**

# 2022 年武汉大学来华留学生招生简章（本科）

## 2022 Wuhan University Admission Prospectus for International Applicants (Undergraduate Programs)

### 一、申请资格 Eligibility

#### 1. 身体健康、品行端正，具有相当于中国普通高中毕业学历的外国公民。

Applicants should be healthy and well-behaved, and have a foreign citizenship and an educational background equivalent to that of the Chinese high school diploma.

#### 2. 学习成绩优良，提供下列成绩证明(包括但不限于)：

Applicants should have good academic records and provide the following documents (including but not limited to):

##### 2.1 高中成绩单（英文或中文版成绩单原件或公证件）

High school transcripts (original /notarized copy in English or Chinese)

##### 2.2 高中学历证明或预毕业证明（中文或英文）

Diploma of high school education or certificate of expected graduation (in Chinese or English)

##### 2.3 国际通行标准化测试成绩

Results of international standardized tests

##### 2.4 已在中国境内并有在华学习经历的申请者需提供前学习院校开据的在校表现证明。

Applicants who have any learning experiences in any universities or colleges in China should provide Discipline Records from those institutions in China

#### 3. 截至入学当年 9 月 1 日年满 18 岁（含以上）；仍未满 18 周岁的申请人，须在申请时提交监护人保证书。

Applicants should be 18 years old or over by Sept. 1, 2022. For the applicants under 18 years old, please submit a Guardian Statement in the online application system.

#### 4. 汉语水平：Chinese Language Requirements

##### 4.1 理工科、医科、文科申请者达到 HSK 五级（含）以上，可以直接进入中文授课专业学习；国际教育学院汉语言本科专业一年级申请者，无须提供 HSK 水平证书。

A minimum of HSK Level 5 is required for applicants who would like to study in the programs of science, engineering, medicine and liberal arts. Applicants who apply to study as

a freshman in Chinese language program in School of International Education don't need to submit HSK certificate.

4.2 汉语水平未达到要求者可以申请汉语进修，汉语水平达到学校要求后，再申请进入专业院系学习；

Applicants, who haven't reached the required Chinese language level, can apply to study Chinese language in Wuhan University first. After obtaining HSK (level V) certificate, they can apply for the major study.

## **5. 英语水平 English Language Requirements**

母语非英语的英文授课项目申请者需提供英语水平证明，TOEFL 需达到 80 分，IELTS 需达到 5.5。不能提供标准化英语测试证明的，需进行英语笔试或面试。

Non-native English speakers, who apply for English-taught programs, should provide a score report of English Proficiency test (TOEFL 80+/ IELTS 5.5+). For applicants who cannot offer the above-mentioned standardized English test results, they will be required to participate in an additional oral or written English test organized by Wuhan University.

## **6. 华裔学习背景要求 Study Requirements for Ethnic Chinese**

父母双方或一方为中国公民或申请者本人从中国大陆（内地）、香港、澳门和台湾移民外国后取得外国国籍的，根据中华人民共和国教育部教外函〔2020〕12号文，须入籍4年（含）以上，且最近4年（截至2022年4月30日前）之内有在外国实际居住2年以上的记录。（一年中实际在外国居住满9个月可按照一年计算，以入境和出境签章为准）。

If the applicant's parents are or one of the parents is Chinese, or the applicant has emigrated from Chinese mainland, Hong Kong, Macao and Taiwan and acquired foreign nationality, according to the No.12 Announcement of the Ministry of Education of the People's Republic of China (2020), they must be naturalized for 4 years or more (before April 30, 2022) and have more than 2 years of residence in foreign countries during this period (The actual residence in a foreign country for more than 9 months in a year can be calculated as one year, subject to the entry and exit stamps).

出生在国外的申请者，也需符合上述要求，并提交个人出生证明和父母国籍材料。

Applicants born in foreign countries are required to meet the above criteria, and provide personal birth certificates and parents' nationality certificates.

## **二、申请流程 Application Procedures**

### **1. 网上申请 Online Application**

请在申请时间内登录武汉大学来华留学申请系统 <http://admission.whu.edu.cn>，注册并登录后按要求真实、完整地填写《武汉大学来华留学生入学申请表》，并按照系统要求上传相关证明附件并交纳报名费(详见附件一)。

Please log in to the online application system at "*Wuhan University International Students Service System*" within the application period at <http://admission.whu.edu.cn>. After registration, please complete the "*Wuhan University Application Form for International Students*" correctly and completely, and upload the supporting documents and pay the application fee as required (Please see more details in attachment I: List of uploading documents in the online application system ).

## **2. 综合测评 Comprehensive Evaluation**

### 2.1 材料评审 Documents Review

对于按时提交申请及相关证明的申请人，申请材料完整真实，否则将视为不合格申请。

Applicants should submit all information and documents accurately and completely before the deadline for the evaluation of Wuhan University. Otherwise, the application will not be considered.

### 2.2 面试与笔试 Interview & Examination

通过材料评审的申请者进入面试和笔试环节，面试和笔试时间、方式在材料评审后以邮件形式通知。对于特别优秀的申请者，经过专家评审，可以免面试。

Applicants who pass the application document review will enter the interview and entrance exam stage. Subsequently, the time and mode for interview and exam will be informed via email. Outstanding applicants recognized by Wuhan University will be exempted from the interview .

## **3. 签证申请 Visa Application**

被录取者应提交普通护照、录取文件中的《录取通知书》、《外国来华留学人员签证申请表》、《外国人体格检查记录》及所有体格检查（含血检）报告，在入境前根据其学习期限向中国驻其国籍国或居住地国使领馆或中国外交部委托的其他驻外机构申请办理学生（X1 字或 X2 字）签证。

注明：被录取者如果不持学生签证入境，武汉大学将不能为其注册。

Admitted applicants must bring their passport, "*Admission Notice*", "*Visa Application Form (JW202/201)*", "*Physical Examination Record Form*" as well as all physical examination reports including Blood Test Record to the local Chinese Embassy/Consulate or other official agencies authorized by the Ministry of Foreign Affairs of the People's Republic of China to apply for a student visa (X1/X2 visa).

Notice: If admitted applicants hold other types of visa rather than student visa (X1/X2 visa), they will not be registered at Wuhan University.

特殊情况期间，已在华学生申请者获得录取通知书后，可申请持已有签证进行学习。

Under special circumstances, students who are in China can apply to study in Wuhan University with their current visa.

### **三、招生专业 Undergraduate Programs**

详见附件二“武汉大学来华留学本科招生专业列表（中文授课）”。

For the undergraduate programs offered to international students, please see the details in attachment II “Undergraduate Programs Available to International Applicants to Wuhan University (Chinese Medium)”.

### **四、学制与学位的颁发与授予 Schooling Length and Awarding of Degree**

武汉大学本科学制为四年（建筑学专业为五年，中文授课临床医学为五年，英文授课临床医学为六年），采用中文教学（部分专业采用英文教学）。完成规定的教学计划，考核合格并通过毕业论文答辩，颁发本科毕业证书，经学位审查合格，授予学士学位。

The duration of study for undergraduate programs in Wuhan University is four years (Architecture requires five years, and MBBS in English six years, MBBS in Chinese five years). The programs are delivered in Chinese and some of them can be taught in English. Bachelor's degree and graduation certificate will be awarded, if students complete all the required courses and pass the thesis defense.

### **五、学费及其它费用 Tuition Fee and Costs**

详见附件四“武汉大学来华留学生费用标准”

For details of costs, please check attachment file IV “Tuition Fee and Costs of International Students”

注明：学历生新生在我校报到注册时应足额缴纳第一年学费，否则不予注册。

Notice : Admitted degree students must pay their first-year tuition fee during their registration in Wuhan University. Otherwise, they will not be allowed to register.

### **六、新生奖学金 Scholarships for New Students**

#### **1. 中国政府奖学金-国别双边项目 Chinese Government Scholarship-Bilateral Program**

请直接与本国留学生派遣部门联系（一般为中国驻当地使领馆），具体申请要求，请登录中国国家留学生基金委网站 <http://www.csc.edu.cn/studyinchina> 或 <http://www.campuschina.org>, 以及武汉大学网站 <http://admission.whu.edu.cn>.

Please apply directly to the dispatching authorities for overseas study of your home country (usually the local Chinese Embassy or Consulate). For more details of application, please visit CSC website at <http://www.csc.edu.cn/studyinchina> or <http://www.campuschina.org>, and the Wuhan University website

<http://admission.whu.edu.cn>.

## 2. 国际中文教师奖学金

### International Chinese Language Teachers Scholarship

攻读汉语言本科的申请者可以申请该奖学金，请登录官网申请。

For applicants who want to study Chinese Language, this Scholarship is available. Please visit <http://www.chinese.cn>.

## 七、申请、录取、报到时间 Application , Admission & Registration Period

### 1. 申请时间 Application Period

#### 1.1 自费生 Self-sponsor Applicants

申请时间为 2021 年 11 月 10 日至 2022 年 6 月 30 日。

Application time is between Nov. 10 , 2021 and Jun. 30 , 2022.

#### 1.2 中国政府奖学金生 Application Period for Chinese Government Scholarship Applicants

申请时间一般在 2021 年 12 月初至 2022 年 3 月 31 日。

The usual period of application time is between early December (2021) to March 31 (2022).

#### 1.3 国际中文教师奖学金

##### Application Period for International Chinese Language Teachers Scholarship

申请时间一般在 2022 年 3 月初至 2022 年 5 月初。

The usual period of application is between early March (2022) to early May (2022).

注：中国政府奖学金具体申请时间请关注网站：<http://www.csc.edu.cn>和

<http://admission.whu.edu.cn> 汉语教师奖学金具体申请时间请关注网站：

<http://www.chinese.cn> 和 <http://admission.whu.edu.cn/>

Note : About application period for Chinese Government Scholarship, please pay attention to website information: <http://www.csc.edu.cn/> and <http://admission.whu.edu.cn/>. Time for International Chinese Language Teachers Scholarship application can be found at <http://www.chinese.cn/> and <http://admission.whu.edu.cn/>

### 2. 录取时间 Admission Period

学校将根据学生申请及面试情况，分批次录取，录取结果公布。具体请查阅 <http://admission.whu.edu.cn> 网站信息。

Based on overall evaluation of the document and interview of the applicants, Wuhan University will issue the admission results by batch. Please check the admission result at the website <http://admission.whu.edu.cn> .

**注明：申请中国政府奖学金、国际中文教师奖学金请查阅相应网站公布时间**

Notice: For applicants who apply for Chinese Government Scholarships and International Chinese Language Teachers Scholarship , please check the relevant online application system to get admission results.

**3. 报到时间 Registration Period**

来华留学生新生注册报到时间为每年 9 月 1 日至 10 日，具体请看《录取通知书》。

The usual registration period for international students is between 1<sup>st</sup> and 10<sup>th</sup> September. Please check the “*admission notice*” for the registration time for new students.

报到时需携齐全的报到材料，包括个人普通护照原件（不接受外交护照和因公护照）、《录取通知书》及《签证申请表原件（JW202/JW201）》及入境学生签证。新生入学时须携带所要求的中文或英文学位证书和成绩单原件或公证件原件供学校复核入学资格。不符合入学条件者，取消入学资格。

During registration at Wuhan University, the admitted students should bring their ordinary passport (diplomatic passport and service passport will not be accepted), “*Admission Notice*”, “*Visa Application Form (JW202/JW201)*” and student visa. Original or notarized diploma or transcripts of your previous study period in English or Chinese should also be provided for rechecking during the official registration. Otherwise, the admission will be considered invalid.

**八、住宿 Accommodation**

国际教育学院将为在规定时间内报到注册的新生安排校内住宿。

School of International Education, Wuhan University, will reserve on-campus dormitories for new students who register within the registration period.

**九、联系方式 Address & Contact**

湖北省武汉市武汉大学国际教育学院招生办公室

中国湖北武汉市

电子邮箱：admissions@whu.edu.cn

电话: 0086-27-68753912

传真: 0086-27-87863154

Admission Office, School of International Education

Wuhan University

Wuhan, Hubei Province 430072, P.R. China

E-mail: [admissions@whu.edu.cn](mailto:admissions@whu.edu.cn) (only for applicants)

Tel: 0086-27-68753912

Fax: 0086-27-87863154



## 附件一 ( Attachment I )

### 网上申请上传附件列表及流程 Application Documents and Online Application

#### 1. 在线申请 Online Application

- 登录 <http://admission.whu.edu.cn> , 建立在线账户  
Create your account in the online application system through <http://admission.whu.edu.cn>.
- 在线填写申请表并提交申请材料  
Complete the application form during the application periods and upload the documents as required.

#### 2. 申请材料 Application Documents

- 护照首页及来华签证页 ( 如有 )  
Front page of passport and visa page issued by Chinese embassies (if available)
- 高中学历证明或预毕业证明 ( 中文或英文 )  
Diploma of high school education or certificate of expected graduation (in Chinese or English)
- 高中成绩单 ( 中文或英文 )  
High school transcripts (in Chinese or English)
- HSK考试成绩 ( 仅限汉语授课项目 )  
Score Report of HSK (Chinese medium programs only)
- 经济担保证明 ( 根据要求补充提交 )  
Form for the Financial Sponsor (Supplementary as required)
- 托福或雅思等英语水平证明 ( 仅限英文授课项目 )  
Score Report of English language test, e.g. TOEFL/IELTS/others. (English medium programs only)
- 已在中国境内并有在华学习经历的申请者需提供前学习院校开据的在校表现情况说明。  
Candidates who have any learning experiences in any universities or colleges in China should submit Discipline Records from those institutions in China
- 交纳报名费 800 人民币的证明 (网上支付约合 111 美元)  
Receipt of application fee payment 800RMB ( equals to 111USD for online payment )
- 近期体检报告 ( 入学注册报到时必须提交原件 , 体检报告有效期及特殊项目报告内容请参考学院网站 )  
Physical examination report (the original report should be submitted when registering. Please visit <http://admission.whu.edu.cn> to check the information about validity period of the physical examination report and required items)

注：申请者在网上提交所有申请材料的扫描件。所有申请材料需为中文或英文，或中英文翻译件的公证件。报到注册时需提交所有材料原件以供审核。

Note : Applicants are required to submit scanned copies of all required documents during application. All uploaded documents should be in Chinese or English; otherwise notarized translations in Chinese or English are required. The original documents and certified translations are to be submitted at registration..

附件二 ( Attachment II )

武汉大学来华留学本科招生专业列表 ( 中文授课 )

Undergraduate Programs Available to International Applicant to Wuhan University (Chinese Medium)

( 学制 : 4 年/5 年 )

(schooling length: 4years/5 years)

学院 School	专业 Programs
<b>文科 Liberal Arts</b>	
国际教育学院 School of International Education	汉语言 Chinese Language
文学院 School of Chinese Language and Literature	汉语言文学 Chinese Linguistics and Literature
	汉语国际教育 Teaching Chinese to Speakers of Other Languages
历史学院 School of History	历史学 History
	世界历史 World History
	考古学 Archaeology
哲学学院 School of Philosophy	哲学 Philosophy
	宗教学 Religious Studies
	心理学 Psychology
艺术学院 School of Arts	表演 Performance
	戏剧影视文学 Literature on Drama and Films
外国语学院 School of Foreign Languages and Literature	英语 English Language
	俄语 Russian Language
	德语 German Language
	法语 French Language
	日语 Japanese Language
	翻译 Translation Studies
新闻与传播学院 School of Journalism and Communication	新闻学 Journalism
	传播学 Communication
	广播电视学 Radio and Television Science
	广告学 Advertising
	播音与主持艺术 Art of Broadcasting and Anchoring
信息管理学院 School of Information Management	图书馆学 Library Science
	信息管理与信息系统 Information Management and Information System

学院 School	专业 Programs
	档案学 Archival Science
	编辑出版学 Editing and Publishing Science
	电子商务 Electronic Commerce
经济与管理学院 Economics and Management School	国际经济与贸易 International Economy and Trade
	金融学 Finance
	财政学 Public Finance
	保险学 Insurance Studies
	工商管理 Business Administration
	人力资源管理 Human Resources Management
	市场营销 Marketing
	会计学 Accounting
	财务管理 Financial Management
	物流管理 Logistics
法学院 School of Law	法学 Law
社会学院 School of Sociology	社会学 Sociology
政治与公共管理学院 School of Political Science and Public Administration	政治学与行政学 Political Science and Public Administration
	外交学 Diplomacy
	行政管理 Public Administration
	公共事业管理 Public Affairs Management
	劳动与社会保障 Labor and Social Security
马克思主义学院 School of Marxism	思想政治教育 Ideological and Political Education
<b>理工科 Science and Engineering</b>	
数学与统计学院 School of Mathematics and Statistics	数据科学与大数据技术 Data science and Big Data Technology
	数学与应用数学 Mathematics and Applied Mathematics
	信息与计算科学 Information and Computing Science
	统计学 Statistics
物理科学与技术学院 School of Physics and Technology	物理学 Physics
	材料物理 Material Physics
	微电子科学与工程 Microelectronics Science and Engineering
化学与分子科学学院	化学 Chemistry

<b>学院 School</b>	<b>专业 Programs</b>
School of Chemistry and Molecular Sciences	应用化学 Applied Chemistry
生命科学学院 School of Life Sciences	生物技术 Biotechnology
	生物科学 Biological Science
	生态学 Ecology
资源与环境科学学院 School of Resources and Environmental Science	地理科学 Geographical Science
	地理信息科学 Geographical Information Science
	环境科学 Environmental Science
	环境工程 Environmental Engineering
	土地资源管理 Land Resources Management
	人文地理与城乡规划 Human Geography and Urban-Rural Planning
水利水电学院 School of Water Resources and Hydropower Engineering	水利水电工程 Water Conservancy and Hydropower Engineering
	水文与水資源工程 Hydrology and Water Resources Engineering
	港口海岸及海岸工程 Harbor Waterway and Coastal Engineering
	农业水利工程 Irrigation and Drainage Engineering
电气与自动化学院 School of Electrical Engineering and Automation	电气工程及其自动化 Electrical Engineering and Automation
	自动化 Automation
动力与机械学院 School of Power and Mechanical Engineering	核工程与核技术 Nuclear Engineering and Nuclear Technology
	机械设计制造及其自动化 Mechanical Design Manufacturing and Automation
	金属材料工程 Metallic Materials Engineering
	材料成型及控制工程 Material Processing and Controlling
	能源与动力工程 Energy and Power Engineering
	能源化学工程 Energy Chemical Engineering
城市设计学院 School of Urban Design	建筑学（五年制） Architecture (5 years)
	城乡规划（五年制） Urban and Rural Planning (5 years)
	环境设计 Product Design
	产品设计 Environment Design
土木建筑工程学院 School of Civil Engineering	土木工程 Civil Engineering
	工程力学 Engineering Mechanics
	给水排水科学与工程 Water Supply and Sewage Engineering

学院 School	专业 Programs
计算机学院 School of Computer Science	软件工程 Software Engineering
国家网络安全学院 School of Cyber Science and Engineering	网络空间安全 Cyberspace Security
	信息安全 Information Security
电子信息学院 School of Electronic Information	通信工程 Communication Engineering
	电子信息工程 Electronic Information Engineering
	电子信息科学与技术 Electronic Information Science and Technology
	电波传播与天线 Radio Wave Propagation and Antenna
	光电信息科学与工程 Optoelectronic Information Science and Engineering
	测控技术与仪器 Measurement and Control Technology and Instrument
遥感信息工程学院 School of Remote Sensing and Information Engineering	遥感科学与技术 Remote Sensing Science and Technology
	地理国情监测 Geographic Monitoring
测绘学院 School of Geodesy and Geomatics	地球物理学 Geophysics
	测绘工程 Surveying and Mapping Engineering
	导航工程 Navigation Engineering
<b>医学类 Medicine</b>	
医学院 College of Medicine	临床医学（学制五年） Clinical Medicine（5 years）
	口腔医学（五年） Stomatology (5 years)
药学院 School of Pharmaceutical Sciences	药学 Pharmacy
	生物制药 Biopharmaceutics
护理学院 School of Nursing	护理学 Nursing
公共卫生学院 School of Public Health	预防医学 Preventive Medicine
	全球健康学 Global Health

**附件三 ( Attachment III )**

**English Medium Programs**

<b>Undergraduate Programs</b>		<b>Study Length</b>
Bachelor of Management	Business Administration	Four years
	Human Resources Management	
	Logistics Management	
	Marketing	
	Accounting	
	Financial Management	
	Project Management	
	Property Management	
	Tourism Management	
Bachelor of Economics	Finance	Four years
	Finance Engineering	
	Public Finance	
	Insurance Studies	
	International Economy and Trade	
Bachelor of Software Engineering		Four years
Bachelor of Medicine, Bachelor of Surgery (MBBS)		Six years

*For further information about all the programs we offer, please visit our website  
<http://admission.whu.edu.cn>*

## 附件四 ( Attachment IV )

### 武汉大学来华留学生费用标准

### Tuition Fee and Costs of International Students

单位：元/RMB

<b>Tuition Fee ( Pay by Year )</b>				
<b>学费 ( 按学年缴纳 )</b>				
Type 类型	Medium Type 授课语言	Liberal Arts 文科	Science and Engineering 理工科	Medicine 医学类
Undergraduate Programs 本科	Chinese 中文授课	20,000	24,000	30,000
	English 英文授课	23,000	28,000	40,000

<b>Application Fee</b>
<b>报名费</b>
800 Undergraduate (equals to 111USD for online payment) 本科 (网上支付约合 111 美元)

<b>Medical Insurance / One Year</b>
<b>医疗保险费/每年</b>
800 (All international students are required to buy insurance at Wuhan University.) 所有来华留学生必须购买该保险

<b>Other Estimated Fees</b>	
<b>其他费用</b>	
<b>Accommodation Fee 住宿费</b>	13,000~28,000 per year 每年 付款方式请查询： <a href="http://admission.whu.edu.cn/accommodation.html">http://admission.whu.edu.cn/accommodation.html</a> please check： <a href="http://admission.whu.edu.cn/accommodation.html">http://admission.whu.edu.cn/accommodation.html</a>
<b>Physical examination 体检费</b>	Around 500
<b>Residence Permit 居留许可费</b>	400 per year 每年
<b>Textbooks 书本费</b>	200-1,000 per year 每年
<b>Living expenses 生活费</b>	1,000-2,000 per month 每月